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وقوع ســیلاب ها از جمله معضلاتی اســت که استان 
گیلان در سال های اخیر بیش از همیشه با آن مواجه بوده 
که به گفته کارشناسان نتیجه دست درازی های انسان به 
طبیعت اســت.به گزارش مهر، گیلان سرزمین باران است 
و ارمغــان باران از دیرباز سرســبزی و حیات بوده اما در 
سال های اخیر افزایش وقوع سیلاب ها به دنبال بارندگی، 
بارش ها را با دلهره جاری شــدن سیل همراه کرده است.
سخن از ســیل که به میان می آید، چشم ها بیش از همه 
متوجه آسیب هایی می شــود که آدمی با زیاده خواهی و 
ســهل انگاری بر پیکر طبیعت وارد آورده اســت. آنها که 
درختــان را یکی پس از دیگری بر خاک می افکنند یا آنها 
که تن سبز زمین را برهنه می سازند و یا آنها که بی محابا 
از بســتر و حریم رودخانه ها شن و ماسه برداشته اند، باور 
نداشته اند که شــاید روزگاری با سیلاب دست به گریبان 
شوند.آنها سالیان بســیار توصیه ها و هشدارها را نشنیده 
گرفته و چنین است که سیلاب ها جاری می شوند تا حجم 
عظیمی از ویرانی و خســارت به منابع و سرمایه های ملی 
در اوضــاع و احوال رنجور اقتصــاد ایران، بر جای بگذارد. 
تنهــا نگاهی به وقایع مهرماه ســال جاری حاکی از عمق 
خطری اســت که گیلان را تهدید می کند. جاری شــدن 
ســیل ۹ مهر مــاه ۲۰ میلیــارد تومان خســارت به زیر 
ساخت های استان وارد کرده و سیلی دیگر اواخر مهر ماه 
امسال جان دو انسان را می گیرد و برآورد اولیه خسارت از 

سوی مسئولان ۵۰ میلیارد تومان اعلام می شود.
مدیــر کل مدیریت بحــران اســتانداری گیلان هفته 
گذشــته در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: تلاش شده 
با توجه به خســارت هایی که از گذشــته به رودخانه ها به 
ویژه پل و خالی شــدن پایه های پل، آســیب به گوشواره 
۳۰ پل اســتان و ریــزش و رانش دیــواره رودخانه ها در 
جوار منازل مسکونی و همچنین جاده های بین روستایی 
وارد شــده همه امکانات برای جلوگیری از خســارت های 
بیشتر استفاده شــود.امیر مرادی در ادامه به ایمن سازی 
تمام نقاطی که احتمال بروز بحران ســیل و یا ســیلاب 
در آن وجود داشــته اشــاره و بیان کرد: تلاش شــده از 
همه امکانات اســتانی، شهرستانی و محلی برای مقابله با 
بحران ها استفاده شود.مدیر کل مدیریت بحران استانداری 
گیــلان با تأکید بر اینکه باید زیرســاخت های موجود در 
اســتان گیلان، حفظ و حراست شوند، افزود: متأسفانه در 
سال های گذشته اهتمامی برای حفظ این سرمایه ها وجود 
نداشــته و عدم تخصیص اعتبارات سبب شده تا همه این 
عوامل زمینه را برای آسیب پذیر بودن گیلان در هر بارش 
بارانی اضافه شــود.فعال محیط زیست و دانشجوی مقطع 
دکترای زمین شناســی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره 
به بخش زیادی از ســیلاب های اخیــر را نمی توان بلای 
طبیعی نامید، اظهار کرد: این ســیلاب ها مستقیماً نتیجه 
رفتارهای نسنجیده و مداخله گرایانه ما در طبیعت است.

امید جاهــد مریان با بیــان اینکه بــی تردید عوامل 
متعددی در وقوع ســیل دخالت دارند، افزود: اما شاید با 

قاطعیت بتوان گفت مهم ترین عامل افزایش تعداد و شدت 
سیل ها در شمال کشــور، نابودی پوشش گیاهی بوده که 
به علت »جنگل تراشی« و »دامداری افسار گسیخته« رخ 
داده است.وی درباره چگونگی شکل گیری سیل نیز گفت: 
به طور ســاده، ســیل را می توان افزایش ناگهانی آبدهی 
رودها تا چندین برابر حالت عادی تعریف کرد. واضح است 
که هرچه مقدار بارش بیشــتر باشــد احتمال وقوع سیل 
افزایش می یابد.جاهد مریان با اشــاره به بیان اینکه وقوع 
سیل فقط توســط مقدار بارش کنترل نمی شود، تصریح 
کرد: یکــی از مهمترین مفاهیم علــم هیدرولوژی، »لگ 
تایــم« یا همان تفاوت زمانی زمــان وقوع اوج بارندگی و 
زمان وقوع اوج تخلیه روان آب از منطقه است.وی با بیان 
اینکه به بیان ساده تر سوال این است که چند دقیقه میان 
شدیدترین لحظه یک بارندگی و بیشترین مقدار آب وارد 
شده به رودخانه اصلی فاصله زمانی وجود دارد، ادامه داد: 
هرچه این فاصلــه زمانی کاهش یابد، یعنی روان آب های 
بیشــتری با سرعت به رودخانه ها برســند، احتمال وقوع 
ســیلاب افزایش می یابد. در واقــع کاهش »لگ تایم« به 
معنای هجوم حجــم عظیمی از آب به دره ها و زهکش ها 
در مدت زمان کوتاه است. که عوامل متعددی مانند شیب 
زمین، شــدت بارش و جنس بســتر بر »لگ تایم« مؤثر 
هســتند، اما بدون شــک مهمترین عامل کنترل کننده 
»لگ تایم«، پوشــش گیاهی است.جاهد یادآور شد: همه 
ما تجربه پناه گرفتن در زیر شــاخه های درختان، هنگام 
بارندگی را داشته ایم. قطرات باران پس از برخورد به برگ 
درختان، گاهی تا چندین دقیقه در مسیر رسیدن به زمین 
معطل می شــوند. گیاهان علفی نیز به عنوان سدهایی بر 
سر راه روان آب ها عمل می کنند و ضمن افزایش نفوذ آب 
به عمق زمین از ســرعت آب های جاری می کاهند. وجود 

پوشش گیاهی به همین سادگی، موجب به تأخیر افتادن 
تخلیه آب باران از حوضه آبریز می شود و به این ترتیب با 

افزایش لگ تایم، احتمال وقوع سیل را کاهش می دهد.
ایــن فعال محیط زیســت در ادامه به تیــر ماه ۹۹ و 
ماهیت سیل های شــدیدی که در ییلاقات تالش رخ داد 
اشــاره و اظهار کرد: آنچه که تیرماه ســال گذشــته در 
ییلاقات تالش رخ داد و رســانه های محلی به اشتباه آن را 
رانش زمین خواندند، از نظر علمی در واقع نوعی گل سیل 
یا »مادفلود« بود.وی با بیان اینکه »گل ســیل«، به سیلی 
اطلاق می شــود که جریان آب، حاوی بار رســوبی بسیار 
بیش از حد معمول یعنی بیش از ۵۰ درصد حجمی است، 
ادامه داد: این پدیده در پی بارش های ناگهانی شــدید در 
حوضه هــای آبریز رخ می دهد و کامــلًا متفاوت از رانش 
یا هرنوع پدیده وابســته به حرکات دامنه ای اســت. »ماد 
فلودها« از نشــانه های بارز فرسایش شدید خاک از طریق 
نابودی پوشش گیاهی، دامداری و کشاورزی افسارگسیخته 
و تغییر جریان های هیدرولوژیکی طبیعی زمین هســتند.
جاهد با بیان اینکه با توجه به شــواهد موجود، سیل سال 
گذشته در تالش بزرگترین »گل سیل« نیم قرن اخیر در 
منطقه بوده اســت، افزود: وقوع این پدیده با چنین حجم 
عظیمی به هیچ وجه طبیعی نیســت و نشــانه روشنی از 
نقش پررنگ عوامل مخرب ناشی از رفتار ما انسان ها است. 
حقیقت این بوده که می توان تمام صدها ســیل بزرگ و 
کوچکی که هر ســال در اســتان گیلان رخ می دهد را از 
فجایع ملی دانست.وی اضافه کرد: علت اینکه ما به راحتی 
از کنار آنها عبور می کنیم این اســت که درک درستی از 
ارزش میلیون ها تن خاک و صدها اصله درختی که در این 

حوادث از بین می روند، نداریم.
جاهــد با بیــان اینکه فاصله زیادی تــا نقطه غیرقابل 

بازگشــت نداریم، گفــت: برای درک بهتــر میزان جدی 
بودن خطر بهتر اســت به اختلالی که در چرخه آب ایجاد 
کرده ایم، نگاهی بیاندازیم. ما به طور مداوم هرسال شاهد 
کاهش آبدهی رودخانه هایمان هستیم. یادمان باشد تمام 
رودخانه های گیلان در همین چند دهه قبل رودخانه هایی 
دائمی بوده اند.وی با اشــاره به اینکه، چگونه توانســته ایم 
در یکی از پربارش ترین نقاط جهان، رودخانه های دائمی 
خود را یکی پس از دیگری به رودهایی فصلی تبدیل کنیم 
سوالی اســت که جای تأمل دارد، تصریح کرد: می توانیم 
با چند ســوال کوتاه همانند کم آب شدن رودخانه ها چه 
ارتباطی با ســیل دارد؟ چرا رودهای ما کم آب شده اند؟ 
به دلیل این موضوع پی می بریم.این دانشــجوی دکترای 
زمین شناسی با بیان اینکه دلیل کم آب شدن رودخانه ها، 
کاهش آبدهی چشمه ها در ییلاقات است، تأکید کرد: حال 
این پرسش مطرح می شود که چرا آبدهی چشمه ها کاهش 
پیدا کرده و آیا این یک رخداد زمین شــناختی است؟ که 
پاســخ به آن روشن و واضح اســت.وی با اشاره به اینکه 
علت اصلی موارد ذکر شده خشک شدن چشمه ها، کاهش 
نفوذ آب های جاری به زمین است، ادامه داد: کاهش نفوذ 
آب به ســفره های زیر زمینی هم به دلیــل از بین رفتن 
پوشــش گیاهی اســت. طبیعتاً زمانی که آب باران راهی 
برای نفوذ به زمین نمی یابد، در ســطح زمین جاری شده 
و به دره ها سرازیر می شود و به این ترتیب سیل به وجود 
می آید.جاهــد با بیان اینکــه می بینید که اجزای طبیعت 
همگی بخشــی از چرخه های بزرگ تر هســتند و دست 
کاری هریک از این اجزا، منجر به اختلال در کل سیستم 
می شود، افزود: بدون شک روند کنونی که پیش گرفته ایم، 
به نابودی منابع ارزشــمند خاک، جنگل ها، سفره های آب 
زیرزمینی و به طور کلی تمام اجزای محیط زیست منطقه 
ختم می شــود.وی با اشــاره به راهکارهای مقابله به این 
پدیده ها، تصریح کرد: باید توجه داشــته باشیم که منشأ 
اصلی تولید روان آب های منجر به وقوع ســیل، در استان 
گیلان تراز ارتفاعی ۱۵۰۰ تا ۲۵۰۰ متر اســت. بنابراین 
برای اینکه بفهمیم چه اقدامی باید انجام دهیم، ابتدا باید 
دیــد در این ۱۰۰۰ متر تراز ارتفاعی چه اتفاقاتی رخ داده 
اســت.جاهد اضافه کرد: این ســوال می تواند موضوع یک 
طرح جامع مطالعاتی در ســطح اســتان باشد. اما به طور 
کلی از راهکارهای برون رفت از وضعیت کنونی، می توانیم 
به اجرای دقیق اصول آبخیزداری و آبخوان داری البته نه 
با تفکر ســازه ای، ایجاد مناطق حفاظت شده و همچنین 
ارائه آموزش های لازم به جوامع محلی اشــاره کنیم.حال 
باید دید مســئولان و متولیان گیلانی که طی ســال های 
اخیر با بحران های بارش های سیل آسا و برف های سنگین 
مواجه شده و هر ساله با حجم زیادی از خرابی و خسارت 
رو به رو می شود چه راهکار برای پیشگیری و کاهش وقوع 
این حوادث که دیگر غیر مترقبه و طبیعی نیست و نتیجه 
اعمال خود انسان است، اتخاذ می کنند و یا شاید همچنان 

به مدیریت لحظه ای خود ادامه می دهند.

فاضلاب شــهری در صنایع یکــی از راهکار های کاهش 
برداشت آب زیرزمینی است، اما در استان زنجان مغفول مانده 
و آن طــور که باید مورد توجه قرار نگرفته اســت.به گزارش 
تسنیم، چندین سال اســت که کمبود آب در سطح کشور 
تبدیل به مســئله ای جدی شده که علاوه بر تحت تاثیر قرار 
دادن کشاورزی حتی بسیاری از صنایع پر آب بر نیز متاثر از 
این بی آبی شــده اند، اما راهکاری که توسط برخی مسئولان 
برای نجات صنایع از بحران آبی ارائه شده استفاده از پساب 
فاضلاب شهری و بازگرداندان آن به چرخه استفاده خصوصا 
در صنایع پر آب بر است.در استان زنجان نیز چندین شهرک 
صنعتی با صنایع پر آب بر وجود دارد که در طول این سال ها 
از آب های زیرزمینی برای رفع نیاز آبی اســتفاده کرده اند به 
طوری که طبق گفته مسئولان ۹۵ درصد آب صنعت استان 
از دشت های ممنوعه تامین می شود. این در حالی است که 
تعدادی از واحد های پر آب بر می توانستند از پساب فاضلاب 
شهری برای این امر استفاده کنند چرا که در شهری همانند 
زنجان روزانه قریب به ۳۵ هزار لیتر پساب تولید شده و وارد 
زنجانرود می شود. لازم به ذکر است علاوه بر اینکه این پساب 
از دســترس خارج می شود با حفر چاه و استفاده از آب های 

زیرزمینی هم وضعیت مداوم رو به وخامت می رود.
این در حالی است که شرایط در شهرستانی همچون ابهر 
نیز به دلیل استقرار صنایع فولاد بحرانی تر است و می طلبد 
تا مســئولان برای استفاده از پساب شهری این شهر نیز در 
صنایع پر آب بر دســت به کار شــوند.در این راستا محسن 
عباسی، مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی استان زنجان  
با اشــاره به اینکه در زمینه تامین آب در شــهرک صنعتی 
آب منطقه ای استان همراهی و همکاری مناسبی با صنعت 

داشته اند، اظهار داشت: سه مجوز حفر چاه در شهرک صنعتی 
اخذ شد که متاسفانه دو چاه حفر شده با عمق ۱۷۰ تا ۱۸۰ 
متر به آب نرســید.وی با اشــاره به اینکه چاه سوم در عمق 
۲۰۰ متری به آب رسید، خاطرنشــان کرد: این چاه دارای 
دبی آب خروجی ۲۷ لیتر بر ثانیه است که در طول روز های 
پیشرو وارد شبکه آبرسانی خواهد شد که تا حدود ۸۰ درصد 
مشــکلات کمبود آب شهرک صنعتی شهر زنجان خصوصاً 

شهرک صنعتی اشراق را حل خواهد کرد.
مدیر عامل شرکت شــهرک های صنعتی استان زنجان با 
بیان اینکه اســتفاده از پساب شــهری در صنایع موجود در 
شهرک صنعتی در دستور کار قرار دارد تصریح کرد: ما از آب 
و فاضلاب اســتان مجوز استفاده ۲۶۰ لیتر بر ثانیه از پساب 
شهری را دریافت کرده ایم.وی با تاکید بر اینکه با شرایط آبی 
موجود در ســال های آینده باید به سمت استفاده از پساب 
فاضلاب شهری روی آوریم، گفت: این امر یقینا توسط شرکت 
شهرک های صنعتی انجام خواهد شــد، مسیر این موضوع 
شناسایی شده و به زودی قرارداد منعقد می شود و امید داریم 
در ســال های آینده از پساب شهری برای این حوزه استفاده 
شود.مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی با اشاره به اینکه 
۴۰ لیتر بر ثانیه این پساب شهری به شهرک صنعتی شماره 
یک اختصاص خواهد یافت، عنوان کرد: باقی پساب شهری 
به شهرک صنعتی شهید شهریاری و شهرک صنعتی نوآوران 

اختصاص خواهد یافت.

رئیس شرکت های شهرک صنعتی استان زنجان تصریح 
کرد: صنایع بزرگی همچون راشا کاسپین در طرح استفاده از 
پساب شهری قرار ندارند و این شرکت به طور مستقل در این 
زمینه فعال است.وی عنوان کرد: تا پایان شهریور سال ۱۴۰۱ 
پساب فاضلاب شهری در شهر زنجان وارد چرخه استفاده در 
صنایع خواهد شــد. با این وجود همین اقدام در ابهر نیز در 
حال انجام بوده و مطالعات آن در دســت اقدام است چرا که 
به دلیل وجود صنایع فولاد و نیاز بالا به آب استفاده از پساب 

شهری در این شهر نیز جز الزامات است.
همینطور اســمائیل افشــاری، مدیر عامل شــرکت آب 
منطقه ای استان زنجان اظهار داشت: سال آبی ۹۹ و ۱۴۰۰ 
با بیش از ۴۰ درصد کاهش بارندگی نســبت به ســال آبی 
گذشته و ۳۰ درصد نسبت به دراز مدت به اتمام رسید و این 
موضــوع در ابتدا خود را در کاهش میزان رواناب ها و ذخیره 
آب پشت سد ها نشــان داد و آن را به ۷۰ درصد کاهش داد 
این در حالی بود که متوســط آورد آب رودخانه ها نیز ۶۰ تا 
۷۰ درصد کاهش داشت.وی با بیان اینکه این کمبود بارش 
اثرات خود را در آب های زیرزمینی نیز در تمام شهرستان ها 
بر جای گذاشت گفت: در طول سال های اخیر وضعیت منابع 
آب زیرزمینی در دشت ابهر بحرانی بود و این موضوع نگرانی 
برای مردم و مســئولان ایجاد کرده بود، اما خوشــبختانه با 
پروژه های تعادل بخشی منابع آب، انسداد چاه های غیرمجاز 
شــرایط به سمت کنترل رفته اســت به طوری که بیش از 

اکثر چاه های غیرمجاز مســدود شده است و در بیش از ۸۰ 
درصد چاه های مجاز نیز کنتور هوشــمند نصب شده است.

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان زنجان با بیان اینکه 
با روندی که در برداشــت آب های زیرزمینی در پیش است 
وضعیت در زنجان و سلطانیه بدتر از ابهر خواهد شد، افزود: 
موضوع انسداد چاه های غیرمجاز با توجه به هماهنگی هایی 
که با دســتگاه قضا انجام می گیرد در این شهرستان ها نیز با 

رای های صادره به اجرا در خواهد آمد.
با این وجود در این ســال ها دشت های مختلف استان با 
افت منابع آب زیرزمینی مواجه بوده که این موضوع به یکی از 
دغدغه های اصلی مردم و مسئولان تبدیل شده و امید می رود 
تا استفاده از پساب فاضلاب شهری نیز هر چه سریع تر وارد 
مدار اســتفاده در صنایع قرار گیرد و مانع اســتفاده بیش از 
حد از ذخیره آب های زیرزمینی شــود. موضوع تنش آبی به 
قدری در استان زنجان بالاست که مصطفی طاهری نماینده 
مردم زنجان و طــارم در مجلس بار ها به این موضوع اذعان 
کرده اســت.از سوی دیگر محسن افشارچی استاندار زنجان 
هم در نخستین نشست خبری خود با خبرنگاران اعلام کرده 
است که در زمینه تنش و بحران آبی زنجان انرژی بیشتری 
را خواهم گذاشــت.حال با این تفاسیر امید می رود نهاد های 
نظارتی مستقیماً به موضوع بحران آب در زنجان ورود کنند 
و شــهرک های صنعتی اســتان را ملزم به استفاده از پساب 
فاضلاب شــهری کنند. همانطور که در مطالب فوق اشــاره 
شد متاســفانه روند کند و لاک پشتی در زمینه استفاده از 
پساب فاضلاب شهری در شهرک های صنعتی استان شاهد 
هستیم و همین موضوع ممکن است ضربه ها و خسارت های 

جبران ناپذیری را به آب های زیرزمینی استان وارد کند.

معاون گردشگری کرمانشــاه گفت : پس از ۲۰ ماه تردد گردشگران خارجی به 
استان از مرز پرویزخان از سر گرفته شده است.به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان از 
کرمانشاه، علی صابر معاون گردشگری کرمانشاه با اشاره به ارزآوری بالای گردشگران 
خارجی، گفت : توجه به گردشگری خارجی یکی از اهداف مهم در صنعت گردشگری 
اســت.او گفت : حضور گردشگران خارجی در کشور باعث ارزآوری و رشد اقتصادی 
کشور می شود و همین موضوع باعث شده تا همواره حضور گردشگران خارجی مورد 
توجه فعالین این حوزه قرار گیرد.معاون گردشــگری استان به توقف ۲۰ ماهه ورود 
گردشگران خارجی به کشور اشاره کرد و افزود: از اواخر سال ۱۳۹۸ که بیماری کرونا 
در دنیا غالب شد، گردشگری خارجی در بسیاری از کشور های دنیا روبه کاهش رفت 
و حتی قطع شد.او ادامه داد: سرانجام در نشستی که ماه گذشته در ستاد ملی مقابله 
با بیماری کرونا برگزار شد، دستورالعمل نحوه حضور گردشگران خارجی در شرایط 
کرونا مصوب و اخیرا به همه استان ها و از جمله کرمانشاه ابلاغ شد.صابر افزود: طبق 
این دســتورالعمل مرز های هوایی و زمینی کشــور برای گردشگران باز شده که در 
استان کرمانشاه هم مرز پرویزخان باتوجه به زیرساخت های مناسبی که دارد برای 
این کار در نظر گرفته شده اســت. او در خصوص شرایط ورود گردشگران خارجی 
به کشــور گفت: تزریق هر دو دوز واکسن کرونا و داشتن گواهی منفی تست »پی. 
ســی. آر« از جمله شروط ورود گردشگران خارجی به کشور است و در صورتی که 
واکسن نزده باشند باید دو هفته را در قرنطینه به سر ببرند.معاون گردشگری استان 
از در دست اجرا بودن تعدادی برنامه برای افزایش ورود گردشگران خارجی به استان 
خبر داد و گفت: در تلاشیم تا بتوانیم با معرفی بیشتر کرمانشاه با زبان های مختلف 
گردشــگران خارجی بیشتری را به سمت اســتان جذب کنیم.او از طراحی سایتی 
مختص به گردشــگری اســتان به عنوان یکی از این اقدامات اشاره کرد و افزود: در 
این ســایت که بزودی راه اندازی خواهد شد، جاذبه های تاریخی، طبیعی، فرهنگی 
و ... استان را به سه زبان معرفی می کنیم و از طرفی یک معرفی هم از تاسیسات و 
زیرساخت های گردشگری استان خواهیم داشت .مرادعلی تاتار فرماندار قصرشیرین 
گفت : ممنوعیت تردد مســافری از این مرز پیش تر به دلیل مقابله با ویروس کرونا 
توســط کشورمان اعمال شده بود که این ممنوعیت طبق اعلام ستاد ملی مقابله با 
کرونا برداشته شده است.او گفت : مسافرانی که قصد عزیمت به اقلیم کردستان عراق 
را دارند و مســافران خارجی که می خواهند از مرز رسمی پرویزخان وارد کشورمان 
شوند باید هر ۲ دُز واکسن را تزریق کرده و با در دست داشتن کارت واکسن و پاسخ 
تســت پی. سی. آر )PCR( منفی از این مرز تردد کنند.فرماندار قصرشیرین افزود: 
تمام مسافران در نقطه صفر مرزی و قبل از تردد از نظر بیماری ویروسی بویژه کرونا 
پایش شــده و از ورود افراد بیمار به کشور جلوگیری می شود.تاتار ادامه داد: این لغو 

محدودیت و ممنوعیت تردد تنها برای مرز پرویزخان اســت و تردد مســافر از مرز 
رسمی خسروی کماکان ممنوع و به هیچ عنوان انجام نمی شود.او افزود: در فروردین 
تا بهمن سال ۹۹ در مدتی که تردد مسافر با رعایت پروتکل های بهداشتی مجاز بود 

بیش از ۹ هزار و ۴۰۰ مسافر ایرانی از مرز پرویزخان وارد کشور شدند و بیش از ۱۰ 
هزار و ۴۰۰ مسافر از پرویزخان به عراق خروج یافتند و در مجموع هفت هزار و ۶۰۰ 

مسافر خارجی از مرز پرویزخان به داخل و خارج از کشور تردد کردند.

 عاقبت تبر کوفتن بر پیکر طبیعت ویرانی است

خطر سیلاب ها در گیلان

شهرک های صنعتی زنجان از بهترین آب استفاده می کنند

تلخی پساب شهری بر کام مردم

از سرگیری تردد گردشگران خارجی به کرمانشاه از مرز پرویزخان

استاندار جدید آذربایجان غربی:
بجای معرفی محرومیت های کاذب و نداشته ها 

معرفی پتانسیل ها و قابلیت های بالقوه
 باید در دستور کار باشد

گروه شهرســتانها: محمدصادق معتمدیان در گفتگو بــا خبرنگاران با 
اشــاره به اینکه آذربایجان غربی اســتانی اســت که برغم قابلیت های زیاد، از 
یک محرومیــت بزرگ رنج می برد و این محرومیت رفع نخواهد شــد مگر با 
تغییــر رویکرد که با کمک رســانه ها قابلیت انجــام دارد افزود: بجای معرفی 
محرومیت های کاذب و نداشته ها، معرفی پتانسیل ها و قابلیت های بالقوه باید 
در دســتور کار باشد.وی با اظهار اینکه بیش از ۴۸ نوع ماده معدنی به عنوان 
یک ثروت برای این اســتان محســوب می شود افزود: باید از آنها به نفع مردم 
استفاده کنیم.اســتاندار جدید آذربایجان غربی گفت: امروز یکی از مهمترین 
عوامل توســعه استان، انســجام، همدلی و وحدت بین مردم و اقسار مختلف 
است و اختلافات مانع توسعه است و باید از آنها عبور کنیم.معتمدیان با تاکید 
بر اینکه از ظرفیت های مرزی اســتان بایــد بهره برداری لازم را انجام دهیم و 
با کشــورهای همجوار مبادلات بالایی در حوزه اقتصادی داشته باشیم افزود: 
هدف گذاری ایران و ترکیه در مبادلات اقتصادی، رسیدن به ۳۰ میلیارد دلار 
تبادل در ســال است و آذربایجان غربی تنها استان هم مرز با این کشور است 
که ســهم ناچیزی در این تبادلات دارد.وی در ادامه افــزود: آذربایجان غربی 
اســتانی برخوردار در مواهب الهی اما محروم در بخش توســعه اســت که در 
دولت ســیزدهم نگاه ویژه ای به این اســتان وجود دارد کــه باید از آن برای 
رفع محرومیت های موجود اســتفاده کنیم.معتمدیان همچنین  نگاه و توجه 
جدی به نقاط محروم اســتان را یکی از برنامه های مهم  عنوان کرد و افزود: 
با حضور و بررســی در این نقاط، تلاش خواهیم کــرد طی اولویت بندی، در 
رفع این محرومیت ها گام برداریم.وی با اشــاره به اینکه تعدادی از بانک های 
خصوصی هستند که ســپرده های مردم را جمع می کنند و بدون پاسخگویی 
این ســرمایه ها را از اســتان خارج می کنند تاکید کرد:  بایــد منابعی که از 
ســرمایه های خود مردم اســت برای توســعه و به نفع مردم خود این استان 

سرمایه گذاری شود.

سخنگوی سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی 
برق خبر داد

افزایش ۷۰ درصدی تولید نیروگاه های خورشیدی 
و بادی در فصل گرم

تولید نیروگاه های تجدیدپذیر به ویژه نیروگاه های خورشــیدی و بادی در 
فصل گرم و همزمان با افزایش نیــاز صنعت برق، ۷۰ درصد افزایش می یابد.
جعفر محمدنژاد در حاشیه بیســت و یکمین نمایشگاه تخصصی صنعت برق 
در کارگاه آموزشــی با بیان اینکه در راســتای سیاست های دولت سیزدهم و 
برنامه های جدید وزارت نیرو، ســازمان انرژی های تجدیدپذیر در نظر دارد با 
استفاده از ظرفیت ماده ۱۲ قانون رفع موانع تولید به توسعه و احداث ۱۰هزار 
مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر با کمــک بخش خصوصی اقدام کند، اظهار کرد: 
هیچ منعی برای جذب ســرمایه گذاری خارجی وجود ندارد.وی با بیان اینکه 
به ازای هر یک مگاوات نیروگاه خورشــیدی بیــن ۶۰۰ تا ۶۵۰ هزار دلار یا 
یورو هزینه ســرمایه گذاری نیاز اســت، گفت: برای نیــروگاه بادی این عدد 
تقریبا بین ۷۰۰ تا ۷۵۰ هزار دلار اســت و قرار شــده که از محل ســوخت 
صرفه جویی شــده هزینه ســرمایه گذاری احداث نیروگاه تامین شود و وزارت 
نفت نیز این مســئله را پذیرفته و متعهد به انجام آن شــده است.محمدنژاد 
با اشاره به ضرورت توســعه تجدیدپذیرها گفت: همچنان بسیاری از مدیران 
تصمیم گیــر این دیدگاه را دارند که تجدیدپذیرها در مقایســه با نیروگاه های 
حرارتی و فســیلی گران قیمت هستند، اما این در حالی است که قیمت تمام 
شده برق تجدیدپذیر حتی از برق فسیلی نیز پایینتر است.سخنگوی سازمان 
انرژی هــای تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق افــزود: به ازای هر متر مکعب 
گاز در خوشــبینانه ترین حالت چهار کیلووات ســاعت برق تولید می شــود و 
این در شــرایطی است که نیروگاه ها وضعیت خوبی داشته باشند، قیمت یک 
متر مکعب گاز به طور میانگین در بازارهای جهانی حدود ۱۰ ســنت است که 
با این حســاب تولید برق فســیلی هزینه زیادی را در بر خواهد داشت.وی با 
بیان اینکه برای تولید برق ســه گزینه هزینه ســوخت، هزینه تبدیل انرژی و 
هزینه ترانزیت را داریم، گفت: علاوه بر این هزینه ها مســائل زیست محیطی، 
مشــکلات تامین منابع آبی و تلفات بالای نیروگاه هــا باید مورد ارزیابی قرار 
بگیرد. در مجموع باید گفت قیمت تمام شده یک کیلووات ساعت برق حدود 

۲۰۰۰ تومان رقم می خورد.

سرما همدم این روزهای زلزله زدگان چلو
بخشــدار چلو شهرســتان اندیکا گفت: برف رشته کوه کینو را سفید پوش 
کرد و با توجه به ســرمای زودرس و زلزله زندگی مردم به ســختی می گذرد.

قادری بخشدار چلو، شهرستان اندیکا در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان 
از اهواز، گفت: اولین برف پاییزی رشــته کوه کینو یا همان بام خوزســتان را 
ســفید پوش کرد و با توجه به ســرمای زود رس، زندگی مردم زلزله زده به 
سختی می گذرد.او با بیان اینکه مسئولان سفر های زیادی به بخش چلو داشته 
اند، افزود: در شــرایط موجود چادر مناسب برای اسکان موقت جزو ضروریات 
مردم زلزله زده منطقه است که باید تامین شود.قادری تصریح کرد: حدود یک 
هزار واحد تخریبی وجود دارد که کار آوار برداری از ســوی بنیاد مسکن آغاز 
شــده است و زیر ســاخت های بخش چلو در حوزه راه، آب، برق، کشاورزی و 
بهداشت مشکلات زیادی دارند.بخشدار چلو با بیان اینکه امیدوارم مسئولانی 
که به بخش چلو آمدند و وعده هایی دادند به وعده های خود عمل کنند، بیان 
داشت: انتظار می روند با توجه به فصل سرما و بارش باران و برف دستگاه هایی 
مانند بنیاد مسکن در روند کار تسریع کنند.این مقام مسئول ادامه داد: بسیج 
سازندگی سپاه پاسداران کار ساخت ۶۰۰ آغل دام با یک انباری جهت اسکان 
موقت را آغاز کرده است و رئیس بنیاد مستضعفان وعده تامین سیمان رایگان 
کل منــازل احداثــی و تعمیری و تامین یک هزار و ۵۰۰ دســتگاه یخچال و 

بخاری و فرش را داد.

۸۸ درصد از سد زاینده رود خالی از آب است
مسئول روابط عمومی شرکت آب منطقه ای اصفهان گفت: ۸۸ درصد از سد 
زاینده رود خالی از آب بوده و وارد مرحله بحرانی شده است.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان از اصفهان، محمد شــفایی مســئول روابط عمومی شرکت 
آب منطقــه ای اصفهان  گفت: ۸۸ درصد از ســد زاینده رود اصفهان خالی از 
آب اســت.وی ادامه داد: این سد قوسی شــکل با حجم کنونی ۱۷۹ میلیون 
مترمکعب وارد مرحله بحرانی رسیده است.شفایی حجم سد زاینده رود را در 
اســتان اصفهان یک میلیارد و ۴۵۰ میلیون مترمکعب برشمرد و افزود: تنها 
۱۲ درصد از این ســد آب دارد و وضعیت آن به بحران رســیده است.مسئول 
روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای اصفهان گفت: هم اکنون ورودی آب به 
ســد زاینده رود هشــت و ۹ دهم مترمکعب است.سد قوسی شکل زاینده رود 
در ۱۱۰ کیلومتری غرب اصفهان به عنوان یکی از اصلی ترین ســد های مرکز 
کشور و تأمین کننده آب شرب، محیط زیست، کشاورزی و صنعت در منطقه 

مرکزی ایران است.

جمع آوری سبدهای زباله در کرج
 اقدامی عجولانه بود

نایب رئیس شورای شهر کرج، جمع آوری سبدهای زباله را اقدامی عجولانه 
عنوان کرد که بخشــی از آسیب های ناشــی از بارندگی به حذف این سبدها 
باز می گردد.علیرضا رحیمی گفت: جمع آوری این ســبدها اگرچه در ماهیت 
درست بود اما چون برنامه جایگزینی برای آن در نظر گرفته نشده، آسیب های 
بسیاری به شهر وارد کرده است.به گزارش ایسنا، رحیمی افزود: چقدر بگوییم 
که باید فکری به حال این موضوع کنید؟ امروز هر کجا و هر محله ای می رویم 
نخستین درخواست شهروندان به موضوع سطل زباله و بهداشت منطقه ارتباط 
دارد.عضو شورای شــهر کرج، با ابراز تاسف از اینکه امروز کار شورای شهر به 
جایی رسیده که باید به شهرداری درباره نصب سطل زباله تذکر دهد، تصریح 
کرد: با مردم صادق باشــید. بگویید سطل می خریم اما تا فلان زمان! به مردم 
اهمیت بدهید و خواسته شــان را انجام بدهید.وی با اشاره به اینکه بارندگی 
روزهای گذشــته در کرج رگباری و غیرقابل پیش بینی نبود، بروز این میزان 
از آبگرفتگی در شــهر را غیرقابل گذشت ارزیابی کرد.رحیمی، انجام لایروبی 
جوی ها و نهرها در فصول گرم ســال و بازدید  قبــل از بارندگی را از وظایف 

خدمات شهری ذکر کرد که باید برای جلوگیری از آبگرفتگی انجام شود.

اخبار کوتاه

 
آگهی مزایده اموال غیر منقول پرونده اجرایی کلاسه ۹۸۰۱۲۵۵

به  موجب پرونده اجرایی کلاســه فوق ششدانگ یک قطعه زمین با کاربری مسکونی به مساحت 
۲۲۷۴/۱۸ متر مربع قطعه اول تفکیکی پلاک۱۶۲/۲۸۷۹۱ مفروز از پلاک ۹۷۱ فرعی از اصلی مذکور 
ذیل ثبت ۳۰۱۹۲ صفحه ۳۰۱ دفتر جلد ۱۵۰ بنام فریدون ابوالضیاء ثبت و سند به سریال ۳۵۳۲۰۷ 
صادر گردید و برابر ســند انتقال ۶۲۱۲۲  مورخه ۸۶/۴/۷ دفتر ۲۸ کرج به شــرکت تعاونی مسکن 
فرهنگیان ناحیه ۲ کرج منتقل گردید و برابر ســند رهنی ۴۲۹۹۲ مورخه ۹۱/۱۲/۱۳ دفترخانه ۴۰ 
کرج در رهن بانک مســکن می باشد وضعیت ملک طی شماره ۱۵۶۹/۱ مورخه ۹۱/۵/۳ به مسکن و 
شهرسازی کرج طی شماره ۱۰۹۰۵۷/۱ مورخه ۹۳/۷/۶ به پلیس آگاهی فا استان البرز و طی شماره 
۱۷۵۰۳۷/۱ مورخه ۹۳/۱۰/۲۷ به مجتمع حقوقی کرج و طی شــماره ۱۵۴۱۲۹/۱ مورخ ۹۵/۱۰/۱۶ 
به اجرای ثبت و طی شــماره ۱۷۴۲۴/۱ مورخ ۹۶/۲/۱۸ به شعبه ۱۳ دادگاه و آخرین بار طی شماره 
۷۶۹۳۵/۱ مورخ ۹۶/۶/۱۶ به شــعبه ۸ دادگاه عمومی حقوقی کرج و طی شــماره۱۵۷۸۸۰/۱ مورخ 
۹۶/۱۲/۱۰ به کلانتری ۱۲ شهید چمران اعلام شده است. بازداشت می باشد. که طبق نظر کارشناس 
رسمی مورخ ۱۴۰۰/۵/۱۶ به مبلغ ۱/۱۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزشیابی شده و پلاک فوق واقع است 
در نشــانی )کرج بلوار امامزاده حسن روبروی آتش نشانی ساختمان تجاری مسکونی تعاونی مسکن 

فرهنگیان ناحیه ۲ کرج( نظریه کارشناسی: درهنگام بازدید مجتمع مذکور شامل 
۱- زیرزمین ۲– به مساحت تقریبی ۱۴۰۱ متر مربع به صورت پارکینگ

۲- زیرزمین ۱– مساحت تقریبی ۱۴۰۱ متر مربع به صورت پارکینگ
۳- همکف به مساحت تقریبی ۱۳۹۱ متر که حدود ۴۵۳ مترمربع در آن به صورت تجاری و مابقی 

به مساحت ۹۳۸ به صورت پارکینگ است 
۴- نیم طبقه تجاری به مساحت حدود ۱۸۰ متر مربع به صورت بالکن داخلی تجاری

۵- طبقه اول به مساحت ۱۵۶۰ متر مربع به صورت ۱۱ واحد مسکونی 
۶- طبقات۲ تا ششــم)۵ طبقه( هر طبقه به مســاحت حدود۱۵۶۰مترمربع به صورت ۱۴ واحد 

مسکونی )هرطبقه(
۷- طبقه هفتم به مساحت حدود ۱۱۶مترمربع شامل دو اطاقک آسانسور و دو خرپشته جهت ورود 

به پشت بام جمع کل حدود ۱۳۸۴۹ مترمربع
درحال حاضر عملیات ساختمانی شامل اسکلت - سفت کاری نماهای خارجی و داخلی قسمتی از 
گچ کاری و نازک کاری و تاسیسات مکانیکی و برقی ساختمان اجرا گردیده و عملیات اجرایی متوقف 

و تعطیل می باشد و به صورت نیمه کاره رها گردیده است.
ملک کلا دارای ۸۱ واحد مسکونی و ۱۰ واحد تجاری )مسکونی حدود ۸۶۶۴ مترمربع و تجاری 

۴۵۳ مترمربع بالکن تجاری ۱۸۰ متر مربع می باشد.
اسکلت ساختمان بتونی و سقف تیرچه بلوک نمای ساختمان سنگ و کامپوزیت می باشد.

ملک مذکور دارای تخلف ساختمانی و بدهی کمیسیون ماده صد می باشد.
چون عملیات ساختمانی تکمیل نگردیده ملک فاقد پایانکار و صورت مجلس تفکیکی می باشد

۷- طبقه هفتم به مســاحت حدود ۱۱۶ مترمربع شامل دو اطاقک آسانسور و دو خرپشته جهت 
ورود به پشت  بام جمع کل حدود ۱۳۸۴۹ متر مربع

در حال حاضر عملیات ساختمانی شامل اسکلت- سفت کاری نماهای خارجی و داخلی قسمتی از 
گچ کاری و نازک کاری و تاسیسات مکانیکی و برقی ساختمان اجرا گردیده و عملیات اجرایی متوقف 

و تعطیل می باشد و به صورت نیمه کاره رها گردیده است.
ملک کلا دارای ۸۱ واحد مسکونی و ۱۰ واحد تجاری )مسکونی حدود ۸۶۶۴ متر مربع و تجاری 

۴۵۳ مترمربع بالکن تجاری ۱۸۰ مترمربع می باشد.
اسکلت ساختمان بتونی و سقف تیرچه بلوک نمای ساختمان سنگ و کامپوزیت می باشد.

ملک مذکور دارای تخلف ساختمانی و بدهی کمیسیون ماده صد می باشد.
چون عملیات ساختمانی تکمیل نگردیده ملک فاقد پایانکار و صورت مجلس تفکیکی می باشد. 
پلاک فوق از ســاعت ۹ الی ۱۲ روز سه شــنبه مورخه ۱۴۰۰/۰۸/۲۵ در اجرای ثبت اسناد و املاک 
کــرج از طریق مزایده به فروش می رســد. مزایده از مبلغ ۱/۱۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال شــروع و به 
بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شود لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، 
برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و 
نیز بدهی مالیاتی و عوارض شــهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق 
از محل مازاد به برنده مزایده مســترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول می شود ضمنا 
چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر 
برگزار خواهد شد لازم به توضیح است پلاک ثبتی فاقد بیمه نامه معتبر می باشد همچنین وفق ماده 
۱۳۶ آیین نامه اجرا شرکت در مزایده منوط به پرداخت ۱۰ درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب 
سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی وی در جلسه مزایده است برنده مزایده مکلف است به 
ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و 
در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حســاب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط 

و مزایده تجدید می گردد. 716/ف
تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۰۸/۱۱
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